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§ 1  
Val av ordförande och vice ordförande 

Rådet utser Helena Lanzer Sillén till ordförande och Mikael 

Erdefelt till vice ordförande. Beslutet avser mandatperioden 2019-

2022. 

§ 2 
Fastställande av föredragningslista, val av justerare och tid för 
justering 

Den utsända föredragningslistan fastställs.  

 

Vice ordförande Mikael Erdefelt utsågs att tillsammans 

med ordförande Helena Lanzer-Sillén justera protokollet. 

Protokollet justeras torsdag 31 januari 2019.  

§ 3 
Anmälan av föregående protokoll 
Det anmäldes att protokoll daterat 4 december 2018 justerats  5 

december 2018.  

§ 4 
Anmälan av inkomna handlingar 

1. Tidsskriften Funktion i fokus, nummer 4/2018 

2. Tellus vårprogram 2019 

§ 5 
Upprustning av lekparken Fem fålars brunn 

Förslagsställaren önskar en upprustning av lekplatsen Fem fålars 

brunn som ligger i Liseberg, samt vill även ha gungor och linbana.  

Förvaltningen lägger in en upprustning av befintlig lekutrustning i 

planeringen av kommande lekplatsupprustningar och undersöker 

om det finns plats att komplettera lekplatsen med någon mer 

lekutrustning. 

 

Funktionshinderrådet 

Rådet tar del av ärendet. 

§ 6  
Stadsodling i Långbro park 

Medborgarförslaget från föreningen Långbro Parks trädgårdar 

önskar aktualisera ett tidigare fattat nämndbeslut från hösten 2016.  

Nämnden gav då förvaltningen i uppdrag att söka fondmedel ur 

stadens sociala investeringsfond för en förstudie av ett projektet 

som handlade om att anlägga odlingar i form av växthus och 

frilandsodling i Långbro park. Det visade sig senare inte vara 

möjligt för stadsdelen att söka medel för en sådan förstudie. 

Förvaltningens budget medger inte en sådan utredning och staden 

har inga medel som är möjliga att söka för att finansiera en förstudie 
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för detta projekt. Förvaltningen föreslår därför att nämnden avslår 

förslaget. 

 

Funktionshinderrådet 

Rådet tar del av ärendet.  

§ 7 
Verksamhetsplan och budget 2019 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 17 januari 2019. 

 

Funktionshinderrådet 

Avdelningschefen Lena Hedin informerar om förvaltningens förslag 

till verksamhetsplan och budget för 2019. Rådet får bland annat 

information om att förvaltningen föreslår att en ny avdelning 

inrättas – avdelningen för samhällsutveckling.  

 

Rådet anser att funktionshindersperspektivet i år genomsyrar fler 

områden än tidigare vilket rådet tycker är ett steg i rätt riktning. 

Rådet noterar dock att funktionshinderperspektivet saknas i 

personal- och kompetensförsörjningsplanen. Rådet tycker också att  

funktionshinderperspektivet bör framgå i frågan om trygghet.  

 

Rådet önskar bjuda in avdelningschef för förskola för att informera 

om hur förskolorna arbetar med funktionshinderfrågan. Vidare 

önskar rådet – i samband med att förvaltningen redovisar 

boendeplaneringen – en dragning om hur behovsberäkningar görs i 

fråga om kommunalt bostadsbidrag för personer med 

funktionsnedsättning (KBH).  

§ 8 
Parkinvesteringar och reinvesteringar på parkmark 2020-2022 

Förvaltningen föreslår att nämnden ansöker om fem investerings- 

och reinvesteringsprojekt, samt en ansökan som avser det 

kontinuerliga behovet av reinvesteringsmedel för trappor, parkvägar 

och planteringar. 

 

Funktionshinderrådet 

Rådet tar del av ärendet och instämmer i förvaltningens förslag till 

beslut.  

§ 9 
Uppföljning av Älvsjö gruppbostäder, servicebostad och 
daglig verksamhet 

Älvsjö gruppbostäder som omfattar Kvarnstugans gruppbostad, 

Sjöholmens gruppbostad, Folkparksvägens gruppbostad, Sulvägens 

gruppbostad och Brännkyrka gruppbostad, samt Folkparksvägens 
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servicebostad, Långsjöns dagliga verksamhet och Glasfibergatans 

servicebostad drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. Under 

2018 genomfördes den årliga uppföljningen av verksamheten. 

 

Uppföljningen visar att verksamheten åtgärdat flertalet av de brister 

och utvecklingsområden som identifierades vid förra årets 

verksamhetsuppföljning.  

 

För att säkerställa att kvarstående utvecklingsområden blir 

åtgärdade kommer uppföljning att ske löpande under 2019. 

 

Funktionshinderrådet 

Rådet tar del av ärendet. 

§ 10 
Uppföljning av hantverkscaféet Rondellen 

Rondellen drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. Under hösten 

2018 genomfördes den årliga uppföljningen av verksamheten. 

Rondellen är ett hantverkscafé med sysselsättning och träfflokal i 

samma hus.  

 

Uppföljningen visar att Rondellen åtgärdat flertalet brister och 

utvecklingsområden som identifierades vid förra årets 

verksamhetsuppföljning. 

 

Funktionshinderrådet 

Rådet tar del av ärendet och önskar bjuda in enhetschefen till ett 

sammanträde för att informera om verksamheten. 

§ 11 
Uppföljning av Havskatten – stödboende och boendestöd 

Havskatten drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. Under 

hösten 2018 genomfördes den årliga uppföljningen av stödboendet 

och boendestödet. Havskatten är ett stödboende för vuxna med 

funktionsnedsättningar. Havskatten bedriver även boendestöd för 

vuxna med funktionsnedsättningar som bor i ordinärt boende. 

Boendestöd är ett stöd i den dagliga livsföringen. Stödet kan vara 

både praktiskt och socialt. 

 

Uppföljningen visar att Havskatten åtgärdat flertalet brister och 

utvecklingsområden som identifierades vid förra årets 

verksamhetsuppföljning. 

 

 

Funktionshinderrådet 
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Rådet tar del av ärendet och önskar bjuda in enhetschefen till ett 

sammanträde för att informera om verksamheten. 

§ 12 
Plan för uppföljning av omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning  

Samtliga beslut, insatser och verksamheter följs kontinuerligt upp 

inom omsorgen om funktionsnedsatta och är en del i att 

kvalitetssäkra insatserna till den enskilde och säkerställa att 

stadsdelsförvaltningen har den enskildes fokus. Genom 

uppföljningen får förvaltningen och verksamheterna kunskap om 

utvecklingsområden, styrkor och svagheter för att styra mot 

arbetssätt och insatser som har hög kvalitet. 

 

I Stockholms stad har den enskilde rätt att själv välja utförare bland 

godkända leverantörer enligt lag (2008:926) om valfrihetssystem 

(LOV). Alla som har ett biståndsbeslut kan välja kommunal eller 

privat utförare. Uppföljningen omfattar alla verksamheter som 

bedrivs i stadsdelsnämndens egen regi eller som entreprenad. Den 

omfattar också verksamheterna vid ett antal privata vård- och 

omsorgsboenden samt hemtjänstenheter som har ramavtal med 

Stockholms stad. 

 

För att säkerställa uppföljningen och ge stadsdelsnämnden en 

samlad bild har förvaltningen gjort en beskrivning av den 

uppföljning som kommer att genomföras under 2019. 

 

Funktionshinderrådet 

Rådet tar del av ärendet.  

§ 13 
Verkställda och ej verkställda beslut enligt SoL och LSS, 
kvartal 4/2018 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till 

vissa funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje kvartal 

redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om 

bistånd eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre 

månader från datum för gynnande beslut. Kommunen ska också  

rapportera om en insats har avbrutits och inte verkställts på nytt 

samt rapportera så snart ett tidigare icke-verkställt beslut har 

verkställts. 

 

För kvartal 4/2018 har ett ärende inom LSS rapporterats som 

verkställt. Fyra ärenden inom LSS har rapporterats som ej 

verkställda. Två ärenden som rör omsorg för personer med 

funktionsnedsättning (SoL) har anmälts som verkställda. Fyra 
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ärenden inom äldreomsorg (SoL) har anmälts som ej verkställda 

och ett ärende som verkställt. 

 

Funktionshinderrådet 

Rådet tar del av ärendet och understryker vikten av att 

biståndshandläggare informerar den enskilde om möjligheten till 

kommunalt bostadsbidrag. Rådet önskar också en utförligare 

redovisning under kommande kvartal av orsaken till att beslut inte 

verkställs.  

§ 14 
Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Funktionshinderrådet 

Rådet tar del av ärendet. 

 

§ 15 
Övriga frågor 

Tidningen På tal om Stockholm 

I Stockholms stad finns en digital taltidning på CD-skiva – På tal 

om Stockholm – som staden finansierar. Tidigare år har tidningen 

kommit ut med 44 nummer per år. Efter beslut om neddragning 

kommer tidningen istället komma ut med 35 nummer per år. Rådet 

anser att det är viktigt att tidningen kommer ut med samma antal 

som tidigare eftersom tidningen är av stor betydelse för personer 

med synnedsättning.  

 

Brukarundersökningar 

Rådet önskar en dragning från förvaltningen kring resultat från 

brukarundersökning under 2018.  

 

Kalendarium 2019 

Rådet önskar besöka den dagliga verksamheten på 

Långbrodalsvägen. Nämndsekreteraren kontaktar enhetschefen.   

 

 

 

 

 

 


